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BILAG 5 

 

 

 

HØRINGSSVAR 

ØSTBANEGADEKARRÉEN 

 

 

 

 

 
 



 

Høringssvar modtaget i høringsperioden: 

 

Nr.  Navn Adresse Post nr.  Dato 

  Private personer       

1 John W. Mcindoe 
Strandboulevarden 16, 5. 
tv. 

2101 KBH 
Ø 07.01.2016 

2 Antonelli Salvatucci Østbanegade 41, mezz. D.3 
2100 KBH 
Ø 03.01.2016 

3 Birgitte Engel Olsen Classens Gade 72 
2100 KBH 
Ø 20.12.2015 

4 Johnny Mortensen Classens Gade 72, 2. th. 
2100 KBH 
Ø 20.12.2015 

5 Claudia Simler Strandboulevarden 20, 3.tv. 
2100 KBH 
Ø 20.12.2015 

6 Marie-Anne Rice Classensgade 70 st. Tv. 
2100 KBH 
Ø 22.12.2015 

7 Ole Kjær Mansfeldt 
Strandboulevarden 20, 1. 
tv. 

2100 KBH 
Ø 11.12.2015 

8 Anette Esbensen 
Strandboulevarden 12, 5. 
02. 

2100 KBH 
Ø 09.12.2015 

9 Karina Kjeldstrøm Classensgade 72, 5.th. 
2100 KBH 
Ø 09.11.2015 

          

  Erhverv       

10 
Andaco Aps. V./Hasse 
Fich Østbanegade 41, KDL 

2100 KBH 
Ø 03.01.2016 
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Fra: Antonello Salvatucci [mailto:antonello@salvatucci.com]  

Sendt: 3. januar 2016 23:46 

Til: TMFKP BF CNA Gårdhaver 

Cc: btb@sbsby.dk 

Emne: Østbanegadekarréen -- Feedback on courtyard renovation 

 

Dear garden service at København Kommune, 

 

My name is Antonello Salvatucci and I am the owner of an apartment at Østbanegade 41. 

 

First of all, I would like to thank you for taking the initiative of renovating the Østbanegadekarréen 

courtyard. I am also grateful for the great information material that you have been sending out, and for the 

opportunity to provide some feedback. 

 

I think that the project looks great, and it will highly improve the look and the usability of the courtyard as a 

shared space. The one feedback/suggestion that I have is about the garbage depot that sits right at the 

center of the courtyard.  

 

I am very glad that you have decided to reduce the impact of the garbage building by lowering its (horrible) 

roof, but I am wondering whether you also plan to do something to hide the entrance to the building 

itself.At present, the entrance is placed directly on the two long sides of the building, and it makes the 

garbage bins plainly visible by everyone. As an example, the attached picture shows the usual view that can 

be enjoyed from my living room. My neighbors aren't in a much better position, I think.  

 

See the attached sketch for a suggested solution to this problem. 

 

Thanks again and best regards, 

Antonello Salvatucci 

Østbanegade 41, mezz., d. 3. 

mailto:antonello@salvatucci.com
mailto:btb@sbsby.dk
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Fra: Johnny Mortensen [mailto:jombeo.mortensen@gmail.com]  

Sendt: 20. december 2015 16:16 

Til: TMFKP BF CNA Gårdhaver 

Emne: Indsigelse til Gårdhaveprojekt Østbanegadekarréen – Allergi 

 

Københavns Kommune, 

Teknik og Miljøforvaltningen, Byens Fysik 

Islands Brygge 37, Postboks 339 

2300 København S 

Vedr.: Indsigelse til Gårdhaveprojekt Østbanegadekarréen – Allergi 

Som birke-, græspollen- og duft-allergiker ser jeg med blandede følelser fem til vores nye grønne 

gård med mange græsplæner og staudebede. 

Jeg vil gerne sikre mig, at der ikke plantes birketræer, og at vores nye græs bliver af den type, som 

giver de færreste allergisymptomer, og at der vælges stauder, buske og træer, som ikke dufter 

kraftigt og virker irriterende på næseslimhinden. 

Jeg håber meget, at denne indsigelse tages alvorligt og inkorporeres i projektet. 

 

På forhånd tak. 

Venlig hilsen 

Birgitte Engel Olsen 

Classens gade 72 

2100 København Ø 

 

 

 

 

mailto:jombeo.mortensen@gmail.com


Nr.4 

Københavns Kommune, 

Teknik og Miljøforvaltningen, Byens Fysik 

Islands Brygge 37, Postboks 339 

2300 København S 

 

Vedr. Indsigelse til Gårdhaveprojekt Østbanegadekarréen - Skybrudsikring 

 

Med stor undren ser jeg, at forslaget til indretning af fælles gårdhave for Østbanekarréen 

(Strandboulevarden - Østbanegade) ikke indeholder en realistisk skybrudsikring vel 

vidende, at emnet har været oppe vedflere gårdgruppemøder, hvor beboerne har berettet 

om vandfyldte kældre ved sommerskybruddet i 2012. Der er kældre under hele karréen og 

flere var fyldt til terrænniveau.  

 

Endvidere er der på bagsiden af det udsendte materiel (pjece) vist en god og forventelig 

skybrudsikring ved et sænket areal (reservoir), hvor store regnvandsmængder kan samles 

og over tid kan nedsive.  

 

Et sådant sænket areal (rundt eller rektangulært) kan samtidig virke som boldplads mm. 

for børn mellem 5 og 11 år, da hele gårdprojektet heller ikke har indtænkt lege- og 

opholdsforhold for denne aldersgruppe! - Altså to gode gerninger ved et og samme 

sænket areal. 
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Med venlig hilsen 

 

Johnny Mortensen 

Classensgade 72, 2.sal th. 

2100 København Ø 
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Fra: Claudia Simler [mailto:claudia_simler@hotmail.com]  

Sendt: 20. december 2015 20:35 

Til: TMFKP BF CNA Gårdhaver 

Emne: Vedr: Forslag om fælles gårdhave i Østbanegadekaréen 

Kære Udvalg 

Tak for fremsendte materiale om fælles gårdhave i Østbanegadekaréen på Østerbro - det ser rigtig godt ud, 

og det er dejligt, at Københavns Kommune har fremsat dette forslag, således at vi som beboere kan få et 

nyt og dejligt gårdmiljø. 

Jeg nød selv godt af en gårdfornyelse i min tidligere lejlighed på Løgstørgade (ligeledes Østerbro) og har 

derfor følgende kommentar til forslaget baseret på de erfaringer, jeg har gjort mig med en tidligere 

gårdfornyelse under projekt grønne gårde i Københavns Kommune: 

Selvom bakker på græs (6 bakker foreslået i alt på tegningen) ser ganske kønt ud, så gør de faktisk et 

græsareal meget lidt brugbart (måske er det endda meningen?) - med andre ord, så kan man som beboer 

ikke nyde at lægge sig ud på græsset eller sidde på et tæppe, fordi bakkerne simpelthen gør dette for 

upraktisk og ubehageligt. 

Derfor herfra et foreslag om at lade græsarealerne være 100% flade, således at man som beboer fult ud 

kan udnytte græsarealerne (med mindre selvfølgelig at tanken er, at de kun skal være til fryd for øjet, men 

ikke benyttes til at sidde på). 

Ville det være muligt at modtage en bekræftelse på, at I har modtaget denne mail, og at forslaget bliver 

inkluderet som input i høringsrunden? 

De bedste hilsener 

Claudia Simler 

Strandboulevarden 20, 3.tv. 

2100 Kbh Ø 
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Fra: Marie-Anne Rice [mailto:familyrice@webspeed.dk]  
Sendt: 22. december 2015 00:43 
Til: TMFKP BF CNA Gårdhaver 
Emne: Indsigelse til gårdhave Østbanegadekarréen - Udskiftning af port! 

 
Københavns Kommune 
Teknik & Miljøforvaltningen, Byens Fysik 
Islandsbrygge 37, Postboks 339 
2300 Kbh S 
 
Vedr. Indsigelse til Gårdhaveprojekt Østbanegadekarréen – Udskiftning af Port 
 
Undertegnede beboer kommer hermed med følgende kommentar og indsigelse til projektet. 
 
Jeg beder kommunen om at overholde deres løfte vedrørende porten til gården.  
 
Der har tidligere i ejendommens historik være store problemer med højfrekvens støjgener i de 
omkringliggende lejligheder,  
fra den tunge jerngitter port, som var blevet motoriseret med motor ophæng på murværket.  
 
Derfor ønsker vi en manuel løsning, hvor de omkringliggende lejligheder ikke vil blive generet. 
Dette blev drøftet og noteret både ved de indledende idé møder i 2014, samt ved det seneste 
informationsmøde den 8.12.2015.  
Det er ønsket at den nye port ind til gården skal være manuel og støj fri.  
 
Det ville være hensigtsmæssigt at udtænke en port, som var mere lukket og i et lettere materiale evt. 
træ.  
At gøre porten mere lukket ville kunne hjælpe på den stærke vind, der ofte suser fra Classensgade 
og ind i gården. 
 
Med venlig hilsen 
Marie-Anne Rice 
Classensgade 70 st tv 
2100 Kbh Ø 
 

 

 

 

 

 

mailto:familyrice@webspeed.dk
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Fra: Ole Kjær Mansfeldt [mailto:olkjma@gmail.com]  

Sendt: 11. december 2015 11:43 

Til: TMFKP BF CNA Gårdhaver 

Emne: Bemærkninger til forslag om fælles gårdhave i Østbanegadekarréen 

 

 

På baggrund af forslaget til fælles gårdhave i Østbanegadekarréen har vi en række mindre bemærkninger 

og forslag til det rigtig gode udkast.  

Først og fremmest er dog vigtigt at sige, at vi er meget begejstrerede for det gode forslag, som er 

fremkommet af en god proces med sbs rådgivning. Derfor er der også kun tale om mindre ændringer, som 

understøtter og kan rummes inden for den overordnede plan.  

 

1) Forslag om at etablere mere end en trampolin: Der er indtegnet en enkelt trampolin, men vores erfaring 

fra de mange gode offentlige legepladser er, at det giver væsentlig mere glæde, hvis der er to eller tre 

trampoliner tæt på hinanden, da man da kan hoppe flere på en gang (som fx i Østre Anlæg og på Den 

Franske Plads i Fæleldparken). Så vi foreslår at man, evt. ved at undlade gunger, bygger mindst to, gerne tre 

trampoliner.  

 

2) Forslag om lavning til boldspil: Efter dialog på karrémøde d. 8. december foreslår vi, at der etableres en 

lavning med boldbane (som illustreret på bagsiden af den fremsendte brochure), som både kan tjene til 

regnvandsopsamling og som legemulighed for de lidt større børn.  

 

3) Forslag om balancebane i sten, stammer el.l. Mange af legemuligheder er målrettet en aldersgruppe fra 

1-5 år, mens der jf. forslag 2 mangler muligheder til de lidt ældre. Dette vil relativt let kunne løses med en 

balancebane (i stil med hvad der findes fx på Den Franske Plads i Fælledparken, den offentlige legeplads i 

Østbanegade og legepladsen i Silkeborggade), som ikke optager meget plads og som kan give god 

bevægelsesleg for børn og voksne samt oplagte siddemuligheder.  

 

4) Forslag om lukket, vindtæt port samt at integrere portåbning i løsning: Jf. dialog på karrémødet foreslår 

vi, at der etableres en vindtæt træport ind til baggården, så vindtunneleffekten fjernes samt at selve 

portindgangen integreres i resten af gården.  

 

mailto:olkjma@gmail.com
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Vi glæder os meget til at få en grøn gård!  

 

vh.  

Ole & Louise Kjær Mansfeldt  

- samt Olivia (2 år), Anton (5 år) og Jonathan (8 år)  

 

Strandboulevarden 20, 1.tv.  

2100 København Ø  

olkjma@gmail.com 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://1.tv/
mailto:olkjma@gmail.com


Nr.8 

Fra: Anette Esbensen [mailto:anette_esbensen@yahoo.dk]  

Sendt: 9. december 2015 11:03 

Til: TMFKP BF CNA Gårdhaver 

Emne: Ang. Fælles gårdhave Østbanegadekarréen 

 

 

Til Københavns kommune. 

 

Det er et super fint projekt og SBS har gjort et helt fantastisk stykke arbejde! Tak til 

jer alle! 

 

Jeg har været en del af projektet fra starten, i ca. 6-7 år, og glæder mig rigtig meget 

til at få en ny gård til næste år. 

Jeg synes alt på tegningen ser rigtig god ud. 

  

Jeg har et par enkelte kommentarer efter høringsmødet i Østerbrohuset i går: 

  

1.    Der kommer forslag om at få en boldbane, der er nedsænket, så den kan 
opsamle vand. Det er en rigtig god idé. Jeg vil dog gerne bede om, at enden 
af gården, hvor der placeres haver, holdes FRI for legeområder, da vi er 
mange, der ønsker et roligt hjørne/område, der ikke er på børnenes 
præmisser. En evt. boldbane, må meget gerne holdes så tæt på den 
legeplads/legeområde, der er på tegningen, så det holdes samlet i den ene 
ende af gården.  

2.    Mht. trampolin, kan denne eventuelt skiftet ud med en rutchebane af 
sikkerhedsmæssige årsager? Der sker mange skader på trampoliner og de 
larmer også meget.  

3.    Mht. beplantning, vil jeg gerne bede om den bliver så allergivenlig som mulig. 
Dvs. at græstypen, der vælges bliver så allergivenlig, som muligt i forhold til 
budget og at stauderne også bliver det, hvis muligt. Jeg er glad for at vi får 
frugttræer og ikke flere birketræer i gården, det er rigtig fint. 

mailto:anette_esbensen@yahoo.dk
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4.    Kan vores nuværende birketræer beskæres? De er ret høje og skygger for 

stuelejlighederne. 
5.    Der kommer muligvis forslag om bistader. Jeg håber ikke det er en del af 

projektet, men kan vente til et gårdlaug er etableret. Vi er flere, der er 
allergiske over for bistik og det er en meget høj stressfaktor for os, at have 
bistader så tæt på vores bolig. Der kommer bistader i Classenshave, lige 
overfor, hvor vi bor. Det er forhåbentlig nok. Ellers må vi tage det i gårdlauget 
senere.  

  

Igen, tak for den fantastiske indsats, det gode forløb, transparensen i projektet. Vi 

er mange der glæder os rigtig meget til startskuddet i maj og til at have en ny gård i 

oktober 2016. 

  

Mange venlige og positive hilsener fra 

  

Anette Esbensen 

  

  

  

Anette Seehusen Esbensen 

Strandboulevarden 12. 5. 02 

2100 København Ø 

Anette_esbensen@yahoo.dk 

40776033 

mailto:Anette_esbensen@yahoo.dk
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